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PODGORICA

Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Cme Gore, postavljam 
sledece pitanje ministru poljoprivrede, sumarstva i vodoprivrede, gospodinu 
Vladimiru Jokovicu;

Po§tovani ministre Jokovicu,

V

Sta Vlada Crne Gore i Ministarstvo poljoprivrede, sumarstva i 
vodoprivrede, kao nadlezno ministarstvo rade kako bi sume kao najbitniji 
segment ocuvanja zivotne sredine sacuvali i unaprijedili njihovu ulogu?

OBRAZLOZENJE:

Obrazlozenje cu dati na sjednici Skupstine.

Poslanik 
Damir Gutic
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Cma Gora
Ministarstvo poljoprivrede, sumarstva 
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Adresa: Rimski trg 46, 
81000 Podgorica, Crna Gora 

tel: +382 20 482 109 
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poslaniCko pitanje

,,5/a Wada Cme Gore / Ministarstvo poljoprivrede, sumarstva i vodoprivrede, kao 
nadlezno ministarstvo rade kako bi sume kao najbitniji segment ocuvanja zivotne 
sredine sacuvali i unaprijediii njihovu ulogu?"

Na postavijeno pitanje dajemo sledeci;

Odgovor

U skladu sa Programom rada Vlade i u cilju ocuvanja suma kao kijucnog segmenta prirodnih 
ekosistema Crne Gore, Ministartsvo poljoprivrede, sumarstva i vodoprivrede je preuzeio 
sledece aktivnosti:

Izradilo Predlog zakona o sumama koji je Vlada usvojila na sjednici od 30. aprila ove godine. 
Ovaj predlog podrazumijeva napustanje koncesionog modela koriscenja suma i 
implementaciju mjera uskladenih sa Strategijom odrzivog razvoja Crne Gore do 2030. godine, 
kao i novom Strategijom Evropske Unije o sumama. Prodaja drveta u dubecem stanju je 
sistem koji ne primjenjuje ni jedna evropska drzava niti jedna drzava ovog regiona. Uz takav 
oblik koriscenja se vezuju devastacije suma, mali benefiti za stanovnistvo koje zivi na 
prostorima okruzenim sumama, a veliki za koncesionare i korisnike suma. Uz to, sume ostaju 
neuredene nakon koriscenja, a sumski i seoski putevi osteceni i neupotrebijivi. U konceptu koji 
kreira novi zakon, drzava preuzima odgovornost za izvrsavanje poslova gazdovanja sumama 
umjesto koncesionara i korisnika suma, i obavezu da stvari vrati u normaino stanje, odnosno 
da obezbijedi pravicnu raspodjelu benefita koje daju sume.

Ekonomski benefiti Predloga zakona o sumama su: znacajno povecanje ucesca sumarstva u 
Bruto drustvenom dohotku; smanjivanje deficita od vise desetina miliona eura u uvozu 
poizvoda od drveta; novi okvir za finalizaciju proizvoda domace drvne industrije; i na kraju, 
zaustavijanje sive ekonomije ciji je obim u ovom sektoru procijenjen kao veoma visok.

Sa stanovista sumarske struke, kljucni doprinos Predloga zakona o sumama je stvaranje 
uslova za odrzivo gazdovanje sumama. Odrzivo gazdovanje sumama znaci sposobnost 
sektora za sprovodenje svih aktivnosti iz Strategije razvoja sumarstva, Osnova gazdovanja 
sumama i Planova gazdovanja sumama u privatnom vlasnistvu.To je garancija za zastitu 
sumskog biodiverziteta, za obnavijanje suma, za izgradnju i odrzavanje sumske infrastrukture, 
za stvaranje efikasnog sistema zastite od sumskih pozara.

http://www.mpsv.gov.me


Predlog Zakona o sumama zabranjuje ciste sjece i limitira krcenje suma, postavija mehanizme 
za uklanjanje sa trzista drveta koje police iz bespravnih sjeca. Za potpunu transpoziciju 
navedene uredbe neophodna je izrada Zakona o prometu drveta i proizvoda od drveta, sto je 
Crna Gora i dogovorila sa Evropskom Komisijom da ce uraditi do kraja 2025. godine.

Ministarstvo je takode pripremiio Nacrt Strategije razvoja suma i sumarstva za naredni 
petogodisnji period, koji ce biti dostavijen Vladi na usvajanje nakon donosenja Zakona o 
sumama u Skupstini. Ciljevi ove strategije su usmjereni na unapredenje stanja suma u Crnoj 
Gori i obnavijanje degradiranih suma, a uskiadeni su sa NacionajBoirfcsj^arskom politikom.


